

中国核心期刊（遴选）数据库 收录期刊

ISSN 1006-4311

CN13-1085/N

Value Engineering

JIAZHI GONGCHENG

2023 9

中旬刊（总第 682 期 / 第 42 卷）

价值工程

中国商界文联 会刊

中国技术经济研究会价值工程专业委员会 会刊  
中国高等教育学会价值工程分会

中国期刊网 全文收录期刊  
中国学术期刊（光盘版）

中国学术期刊综合评价数据库来源期刊

万方数据—数字化期刊群入网期刊

中文科技期刊数据库收录期刊

ISSN 1006-4311



9 771006 431068

# 价值工程

2023年9月中旬刊 (总第682期/第42卷)  
1982年创刊 2023年9月18日出版

中国商界文联 会刊  
中国技术经济研究会价值工程专业委员会  
中国高等教育学会价值工程分会 会刊  
封面刊名题字: 袁宝华

## 主管单位:

河北省科学技术协会

## 主办单位:

河北省技术经济管理现代化研究会

总 顾 问: 管在源

总 编: 高志彪

总 编 室: 朱敏行 马慧霞 师瑞

电 话: 0311-87024742

编 辑 部: 王志增 赵亚平 刘兴菊

电 话: 0311-83020178

0311-83036626

传 真: 0311-87024742

投稿信箱: vezzsbjb@163.com

网 址: www.vezzs.com

责任编辑: 高生明

封面设计: 王金军

版面设计: 韩宇红

国际标准连续出版物号: ISSN 1006-4311

国内统一连续出版物号: CN 13-1085/N

国内邮发代号: 18-2

国内订阅: 全国各地邮局

国内发行: 河北省报刊发行局

国外发行: 中国国际图书贸易总公司

印 刷: 廊坊市长岭印务有限公司

编辑出版单位: 价值工程杂志社

社 址: 石家庄槐安西路88号

邮 编: 050091

国内定价: 30.00元人民币

海外定价: 30.00美元

# 目 录

## \* 价值管理 \*

泸州装配式建筑产业高质量发展助推碳达峰碳中和目标实现研究

..... 胡丹萍 等(1)

“碳中和”愿景下东营市农村清洁取暖模式研究 ..... 牛喜菲 等(4)

索道桥病害及治理措施探讨 ..... 徐章洁(7)

城市轨道交通网络运营安全监控系统优化研究 ..... 刘连珂(10)

基于价值工程的负荷分割方案优化与经济性分析 ..... 李祖瑜(13)

作业成本法在中小制造业企业管理中的应用研究 ..... 杨明琴(16)

冶金工业废水处理工艺与优化改进 ..... 苏烜(19)

西部山区低交通量农村公路路面结构技术研究 ..... 高彦芝(22)

丘陵地区隧道病害特征与整治技术研究 ..... 姜博(25)

复杂场地边坡稳定性分析与处治 ..... 黄待望 等(29)

水电预埋套管施工中的精准定位与施工效率关联性分析

..... 刘翔 等(32)

基于熵权法的企业回归 A 股财务绩效评价研究 ..... 张倩(35)

基于卡拉杰克模型对大型科普场馆内采购品类管理的应用研究

..... 吕暘 等(38)

公路日常养护费用指标及其调整系数分析研究 ..... 王向前 等(41)

咸宁 1115 农户投入生态转型对粮食生产影响分析 ..... 黎智莹 等(44)

基于 ICESat-2 的纳木错湖泊变化监测 ..... 罗番 等(48)

国有企业数字化转型成熟度评价指标体系研究 ..... 张玲(51)

## \* 功能载体创新 \*

钢-混凝土组合梁施工方案技术研究 ..... 常贺 等(54)

基于 5G 技术 Flexsim 系统仿真的机器人智能产线设计

..... 赖丽娟 等(57)

上视安置房装配整体式剪力墙结构灌浆技术研究 ..... 潘祖光 等(60)

悬臂式掘进机在硬岩地质下地铁暗挖隧道下穿既有线施工技术研究

..... 孙荣(63)

铁路隧道单循环超长管棚工作间下穿高速公路技术 ..... 裴强(66)

隧道穿越活动断裂带施工灾害防治技术研究 ..... 杨勇(69)

大面积钢网架液压同步提升技术研究 ..... 郝强(72)

预制底板不同构造形式对 UHPC 叠合板受弯性能影响的有限元分析

..... 王若晨(75)

突出煤层回采面 CO<sub>2</sub> 致裂二次强化增透瓦斯抽采技术研究

..... 李明 等(79)

磁力自动泊船设备的电永磁吸盘设计 .....	张子晨 等(82)
钻孔灌注桩大体量废弃泥浆快速处理工艺及质量控制研究 .....	齐志 等(85)
地下室外墙后浇带快速封闭防渗技术 .....	黄汉林(88)
桥梁上跨水源保护区大型复合排水钢管施工技术研究 .....	马希平(91)
一种流水线上产品外包装箱箱装的方法 .....	杜芳芳 等(94)
浅埋高铁隧道下穿建筑群钻爆法开挖设计与优化 .....	贺伟奇(97)

\* 价值应用 \*

基于改进 AHP 对高校毕业生就业质量影响因素分析 .....	赵珂劫 等(101)
GEO-PISTON 重力活塞取样器工作原理与工程应用 .....	陈小冬 等(104)
高温后钢管混凝土柱剩余承载力影响因素分析 .....	薛媛媛 等(108)
公路工程造价审计的核算矩阵模式探究 .....	魏云霞(111)
成品油管道无损检测方法的分析 .....	肖丽婧 等(114)
太阳能光伏发电系统最大功率跟踪技术及仿真 .....	金剑(117)
区域地热水化学特征及循环系统浅析 .....	覃满满 等(120)
深度学习技术在非机动车违规管控中的应用 .....	史晓蒙 等(123)
高速艇气体润滑减阻技术的应用可行性研究 .....	黄莹 等(128)
重金属污染对红黏土的粒度成分及抗剪性能影响研究 .....	杨燕(131)
住宅工程质量检测平台通用数据接入协议研究与设计 .....	陶椿霞(134)
智能电网建设中电力工程技术的运用分析 .....	张思良(137)
圆坯连铸机自动浇注故障及其解决方案 .....	宋振雷(140)
基于灰色聚类理论的大直径桩超声波检测研究 .....	陈广略(143)
统一 PLM 系统平台的设计研究 .....	马梅娟 等(146)
现浇箱梁承插型盘扣式满堂支架整体计算分析与监测技术研究 .....	邓俊雷 等(151)
基于正交法和经验法提升二元复合滤棒吸阻稳定性的研究 .....	段青娜 等(154)
LNG 超压泄露模拟计算及分析 .....	任玉洁(157)
基于信息距离的复杂系统信息处理方法研究 .....	尚纯洁 等(160)
道真县富强水库左岸岩溶发育特征及渗漏研究 .....	陈亚林(163)

\* 综合 \*

“两山”理论视域下生态产品价值实现机制研究 .....	惠莉 等(166)
-----------------------------	-----------

**郑重声明**

1. 本刊所刊载内容未经书面许可,任何部分不得以任何形式翻印、转载、复制,及存储于检索系统,提供给公众或私人使用。
2. 来稿在 15 个工作日内给予回复录用与否,若未收到回复信息,请来信来电咨询稿件进展。来稿正常刊登周期为 3 个月内,未录用者可自行处理。请勿一稿多投,不涉及保密、署名无争议,请作者自留底稿,恕不退稿。
3. 编辑部对来稿文章标题、内容、参考文献等保留删修权,不同意删修的稿件请在来稿中声明。
4. 本刊已许可相关期刊网站以数字化方式复制、汇编、发行、信息网络传播本刊全文。本刊支付的稿酬(或稿酬与作品审稿费、与作品样刊费相抵)已包含相关期刊网站著作权使用费,所有署名作者向本刊提交文章发表之行为视为同意上述声明。如有异议,请在投稿时说明,本刊将按作者说明处理。

**Value Engineering**  
**(VE)**  
 Fortnightly Issue  
 Started in 1982  
 Vol.42 9.b  
 (Sum No.682)  
 Published in Sep. 18, 2023

**Inscribed:** Yuan Baohua  
**General Counsel:** Guan Zaiyuan  
**Executive Editor-in-chief:**  
 Gao Zhibiao  
**Manager:**  
 Hebei Association for  
 Science and Technology  
**Sponsor:**  
 Hebei Institute of Technology  
 Economy and Modern Management

**Chief Editor's Department:**  
 Shi Rui  
**Editor:** Editorial Team of VE  
**Publisher:**  
 Magazine Publishing House of VE  
**Address:**  
 No.88 Huai'an Road, Shijiazhuang  
**Tel:** (0311) 87024742  
**E-mail:** vezzsbj@163.com

**Printed by:**  
 Changling Printing Co., Ltd. Langfang  
**Distributor:** Shijiazhuang Post Office  
**Subscriptions:**  
 Chinese Local Post Office  
**Domestic Issue Code:** 18-2  
**Domestic Single Price:** ¥30.00  
**Overseas Single Price:** 30.00  
**Open Publishing**  
ISSN 1006-4311  
 CN 13-1085/N

# CONTENTS

## VALUE MANAGEMENT

1 Research on High Quality Development of Prefabricated Construction Industry Promoting Achievement of Carbon Peak and Carbon Neutrality Goals in Luzhou ..... HU Dan-ping, *et al.*

4 Research on Clean Heating Models in Rural Areas of Dongying City under the Vision of "Carbon Neutrality" ..... NIU Xi-fei, *et al.*

7 Discussion on Diseases and Treatment Measures of Cableway Bridges ..... XU Zhang-jie

10 Research on Optimization of Safety Monitoring System for Urban Rail Transit Network Operation ..... LIU Lian-ke

13 Research on Optimization Scheme of Load Division and Economic Analysis Based on Value Engineering ..... LI Zu-yu

16 Research on the Application of Activity-based Costing in the Management of Small and Medium Manufacturing Enterprises ..... YANG Ming-qin

19 Optimization of Wastewater Treatment Process in Metallurgical Industry ..... SU Xuan

22 Research on Pavement Structure Technology of Low Traffic Rural Highways in Western Mountainous Areas ..... GAO Yan-zhi

25 Research on the Characteristics and Treatment Techniques of Tunnel Diseases in Hilly Areas ..... JIANG Bo

29 Stability Analysis and Treatment of Slope in Complex Site ..... HUANG Dai-wang, *et al.*

32 Analysis of the Correlation between Precise Positioning and Construction Efficiency in the Construction of Embedded Hydropower Casing Pipes ..... LIU Xiang, *et al.*

35 A Study on the Financial Performance Evaluation of Enterprises Returning to A-share Based on Entropy Weight Method ..... ZHANG Qian

38 Application Research on Procurement Category Management in Large Science Popularization Venues Based on Karajack Model ..... LV Yang, *et al.*

41 Analysis and Research on Highway Daily Maintenance Cost Index and Its Adjustment Coefficient ..... WANG Xiang-qian, *et al.*

44 Analysis on the Impact of Xianning 1115 Farmers' Input Ecological Transformation on Food Production ..... LI Zhi-ying, *et al.*

48 Monitoring of Lake Change in Namtso Based on ICESat-2 ..... LUO Fan, *et al.*

51 Research on Evaluation Index System of Digital Transformation Maturity of State-owned Enterprises ..... ZHANG Ling

## FUNCTION CARRIER INNOVATION

54 Research on Construction Scheme Technology of Steel-concrete Composite Beam ..... CHANG He, *et al.*

57 Design of Robot Intelligent Production Line Based on 5G Technology Flexsim System Simulation ..... LAI Li-juan, *et al.*

60 Research on Grouting Technology for Assembled Integral Shear Wall Structure of Shangjian Resettlement Housing ..... PAN Zu-guang, *et al.*

63 Research on Construction Technology of Boom-type Roadheader for Subway Undercrossing Existing Line in Hard Rock Geology ..... SUN Rong

66	Technology of Expressway Undercrossing Railway Tunnel Single Cycle Extra Long Pipe Shed Workshop .....	PEI Qiang
69	Research on Disaster Prevention and Control Technology for Tunnel Crossing Active Fault Zone Construction .....	YANG Yong
72	Research on Hydraulic Synchronous Lifting Technology for Large Area Steel Grid Structures .....	HAO Qiang
75	Finite Element Analysis of the Influence of Different Constructions of Precast Bottom Slabs on the Flexural Behavior of UHPC Composite Slabs .....	WANG Ruo-chen
79	Study on the Application Effect of CO <sub>2</sub> Gas Fracturing Anti-reflection Technology on the Working Face .....	LI Ming, <i>et al.</i>
82	Electric Permanent Magnet Chuck Design of Magnetic Automatic Mooring Equipment .....	ZHANG Zi-chen, <i>et al.</i>
85	Research on Rapid Treatment Process and Quality Control of Large Volume Waste Mud in Drilled Piles .....	QI Zhi, <i>et al.</i>
88	Rapid Sealing and Anti-seepage Technology for Post Pouring Strip of Basement Exterior Wall .....	HUANG Han-lin
91	Study on the Construction Technology of Large Composite Drainage Steel Pipe across the Water Source Protection Area on the Bridge .....	MA Xi-ping
94	A Method of Packing a Product in an Outer Packing Box on an Assembly Line .....	DU Fang-fang, <i>et al.</i>
97	Design and Optimization of Excavation of Shallow Buried High Speed Railway Tunnel Underneath Building Group by Drilling and Blasting Method .....	HE Wei-qi

### VALUE APPLICATION

101	Analysis of the Factors Affecting the Employment Quality of College Graduates Based on the Improvement of AHP .....	ZHAO Ke-jie, <i>et al.</i>
104	Working Principle and Engineering Application of GEO-PISTON Gravity Piston Sampler .....	CHEN Xiao-dong, <i>et al.</i>
108	Analysis of Factors Affecting the Residual Bearing Capacity of Concrete Filled Steel Tube Columns after High Temperature .....	XUE Yuan-yuan, <i>et al.</i>
111	Research on the Accounting Matrix Model of Highway Engineering Cost Audit .....	WEI Yun-xia
114	Analysis of Nondestructive Testing Methods for Product Pipelines .....	XIAO Li-jing, <i>et al.</i>
117	Maximum Power Point Tracking Technology and Simulation of Solar Photovoltaic Power Generation System .....	JIN Jian
120	Chemical Characteristics and Circulation System of Regional Geothermal Water .....	QIN Man-man, <i>et al.</i>
123	Application of Deep Learning Technology in Non-motor Vehicle Violation Control .....	SHI Xiao-meng, <i>et al.</i>
128	Feasibility Study on the Application of Air Lubrication Drag Reduction for High-speed Craft .....	HUANG Ying, <i>et al.</i>
131	Study on the Particle Size Composition and Shear Resistance of Red Clay Affected by Heavy Metal Pollution .....	YANG Yan
134	Research and Design of a Universal Data Access Protocol for Residential Engineering Quality Inspection Platform .....	TAO Chun-xia
137	Analysis on the Application of Power Engineering Technology in the Construction of Smart Grid .....	ZHANG Si-liang
140	Fault and Solution of Automatic Casting in Round Billet Continuous Casting Machine .....	SONG Zhen-lei
143	Research on Ultrasonic Detection of Large Diameter Piles Based on Grey Clustering Theory .....	CHEN Guang-lue
146	Design and Research of a Unified PLM System Platform .....	MA Mei-juan, <i>et al.</i>
151	Research on Overall Calculation, Analysis and Monitoring Technology of Cast-in-situ Box Girders with Socket and Plate Buckle Full Hall Supports .....	DENG Jun-lei, <i>et al.</i>
154	Study on Improving the Suction Resistance Stability of Binary Composite Filter Rod Based on Orthogonal Method and Empirical Method .....	DUAN Qing-na, <i>et al.</i>
157	Simulation Calculation and Analysis of LNG Overpressure Leakage .....	REN Yu-jie
160	Research on Information Processing Methods for Complex Systems Based on Information Distance .....	SHANG Chun-jie, <i>et al.</i>
163	A Study on the Characteristics of Karst Development and Leakage on the Left Bank of Fuqiang Reservoir in Daozhen County .....	CHEN Ya-lin

### COMPREHENSION

166	Research on the Realization Mechanism of Ecological Product Value from the Perspective of "Two Mountains" Theory .....	HUI Li, <i>et al.</i>
-----	--	-----------------------

# 社会主义 核心价值观

人民有信仰 民族有希望 国家有力量  
一个国家的强盛，离不开精神的支撑；一个民族的进步，有赖于文明的成长。

国家 富强 民主 文明 和谐

社会 自由 平等 公正 法治

公民 爱国 敬业 诚信 友善